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Zápisnica 

zo zasadnutia Komisie kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante 

konaného dňa 07. 09. 2016 
 

Prítomní:  
Predseda komisie:  Mgr. Peter Kolek 

Členovia komisie:  Mgr. Ján Kolek, Mgr. Ladislav Maťašovský,  

 Rudolf Mézes, Janette Vargová   

Ospravedlnená: Zsolt Takáč,  PaedDr. Peter Černý  

Ďalej boli prítomní: 

Hostia:                      Mgr. Miroslav Psota - prednosta MsÚ, Mgr. Lívia Gešková - 

vedúca oddelenia spoločenských služieb MsÚ, Mgr. Zuzana Morovičová – vedúca oddelenia 

všeobecnej a vnútornej správy MsÚ, 

Zapisovateľka komisie:  Eva Poláková 
 

Predseda komisie Mgr. Peter Kolek privítal všetkých prítomných na zasadnutí, navrhol zmenu 

programu –pôvodne plánovaný bod č.5 „Informatívna správa o vydávaní GN/GÚ –Štatút 

GN/GÚ“ presunúť na začiatok rokovania z dôvodu, že prednosta MsÚ Mgr. Psota, ktorý 

materiál predkladá, sa musí ešte zúčastniť na zasadnutí Legislatívno-právnej komisie. 

Členovia komisie súhlasili a program bol po tejto zmene jednomyseľne schválený.  
 

Program:  
 1) Informatívna správa o vydávaní GN/GÚ –„Štatút GN/GÚ“. 

 2) Analýza čerpania rozpočtu za I. polrok 2016-oblasť kultúry. 

 3) Rokovací poriadok MsZ - zmeny a doplnky. 

 4) Vyhodnotenie kultúrnych podujatí XXXII. ročníka Galantských trhov. 

 5) Informácia o príprave Galantských hudobných dní. 

 6) Informatívna správa o Medzinárodnej konferencii na záchranu kultúrnych pamiatok. 

 7) Príprava poznávacích zájazdov do Eisenstadtu „Po stopách Esterháziovcov“. 

 8) Návrhy na rozdelenie rezervy- dotácie kultúra. 

 9) Informácia o príprave reprezentačného plesu mesta 2017. 

10)Rôzne (o.i. Informácia o vyhodnot. PHSR za oblasť kultúry). 
 

1) Informatívna správa o vydávaní GN/GÚ –„Štatút GN/GÚ“: 

Návrh „Štatútu GN/GÚ“ bol doručený všetkým členom komisie. 

Mgr. Psota, spracovateľ návrhu „Štatútu GN/GÚ“ uviedol, že na predošlom zasadnutí komisie 

sa členovia komisie dohodli písomne zaslať pripomienky, aby ich vedel zapracovať do 

materiálu, do dnešného dňa mu neboli žiadne zaslané. Ďalej informoval, že návrh je 

vypracovaný v zmysle tlačového zákona, zapracoval do materiálu aj kompetencie redakčnej 

rady (napriek tomu, že o nej nie je zmienka v zákone), ktorá môže byť iba poradným orgánom 

vydavateľa. Vydavateľom novín je Mesto Galanta, ktoré reprezentuje štatutárny orgán.  

Uviedol, že KKaMV dala podnet na skrátenie rozpočtu na GN a MsZ prijalo uznesenie, ktoré 

podmienilo vydávanie GN tromi podmienkami: 1) zabezpečiť transparentné verejné 

obstarávanie na dodávateľa tlače – čo je zabezpečené, tlač vysúťažená podľa zákona o VO, 

žiaľ spolupráca s tlačiarňou sa musela prerušiť, 2) transparentné výberové konanie na 

šéfredaktora novín 3) schválenie štatútu GN/GÚ-pripravil návrh  

Keďže Galantské noviny t.č. nevychádzajú a toto informačné periodikum občanom chýba, 

prihováral sa za to, aby boli noviny vydávané opäť aspoň od budúceho roka tak, ako to bolo 

v predošlom období. Oboznámil prítomných, že materiál je predložený aj do Legislatívno-

právnej komisie, ktorá zasadá o 15.00 hod., podľa toho ako sa rozhodnú členovia Komisie 

kultúry, sa LP komisia bude materiálom zaoberať. 

p. Gaulieder - vyjadrenie jednej komisie nie je podmienené vyjadrením druhej, nevidí dôvod, 

prečo by sa s týmto materiálom nemohli zaoberať aj iné, prípadne všetky komisie. 
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Mgr. Psota - Komisia kultúry a medzim.vzťahov je gestorskou komisiou, dala podnet na 

skrátenie rozpočtu na GN s podmienkami, ktoré sa pokúšame naplniť. Ak táto komisia nebude 

považovať štatút za správny, prípadne ho bude treba prepracovať, LP komisia pravdepodobne  

teraz materiál prerokúvať nebude. 

Mgr. Kolek P. - nespomína si, že by táto komisia navrhovala zníženie rozpočtu čo i len o cent, 

komisia kritizovala formu vydávania novín, pretože sústavne dochádzalo k uverejňovaniu 

článkov, ktoré nepatrili do tohto periodika. Podmienky pre ďalšie vydávanie novín boli 4: 

1) zabezpečiť transparentné verejné obstarávanie na dodávateľa tlače, 2) zabezpečiť 

transparentné výberové konanie na šéfredaktora novín s príslušným vzdelaním v danej oblasti, 

3) zabezpečiť schválenie štatútu GN/GÚ, 4) nové kreovanie redakčnej rady GN/GÚ. 

Uviedol, že Komisia kultúry a MV nebude diktovať, čo sa má v návrhu „Štatútu...“ zmeniť 

a ani nebude blokovať tento materiál, ak tak rozhodnú členovia, materiál odporučí na 

rokovanie MsZ. Uviedol, že ak budú splnené spomínané podmienky, bude prvý, čo zahlasuje 

za uvoľnenie financií na vydávanie GN.  

Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante prerokovala „Informatívnu 

správu o vydávaní GN/GÚ –Štatút GN/GÚ“ a odporúča  materiál predložiť na 

najbližšie rokovanie MsZ. 

 

2) Analýza čerpania rozpočtu za I. polrok 2016: 

Materiál bol doručený všetkým členom komisie spolu s pozvánkou. 

Mgr. Gešková- podrobne oboznámila prítomných s materiálom. 

Mgr. Kolek J. – sa opýtal, čo bude s finančnými prostriedkami určenými pre RTV Krea na 

priame prenosy, keďže tu nie je žiadne čerpanie. 

Mgr. Psota- odpovedal, že pán primátor priamo pre RTV Krea nepodpíše zmluvu, pokiaľ sa aj 

iní prevádzkovatelia nebudú môcť zúčastniť výberového konania. Tieto finančné prostriedky 

sú viazané pre RTV Krea, zatiaľ nie sú použité. 

p. Gaulieder – podľa jeho názoru bolo prijaté uznesenie, že napr. RTV Krea, ktorá spoluprácu 

s mestom ponúkla, ako uviedol na zasadnutí komisie konateľ RTV Krea, chcú sa zúčastniť 

transparentného výberového konania. Pani Galambosová dostala za úlohu vypracovať  kritériá 

a návrh pre formu verejného obstarávania, aby mohli byť oslovené aj iné TV, napr.z Nitry. 

Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante prerokovala „Analýzu 

čerpania rozpočtu za I. polrok 2016“, materiál berie na vedomie  a   odporúča  ho  

predložiť Mestskému zastupiteľstvu v Galante na rokovanie. 

Zároveň odporúča: 

- prehodnotiť ďalšie využitie fin.prostriedkov vo výške 22 000 € určených v rozpočte 

mesta pre RTV Krea na priame prenosy  

- predložiť zo strany MsÚ návrh na ďalšie využitie týchto finančných prostriedkov 

 

3) Rokovací poriadok MsZ - zmeny a doplnky: 

Materiál bol doručený všetkým členom komisie spolu s pozvánkou. 

Mgr. Psota - oboznámil prítomných s navrhovanými zmenami a doplnkami, sú to podnety 

zaznamenané v tomto volebnom období počas rokovaní MsZ, materiál bol predložený do 

všetkých komisií. 

Mgr. Morovičová -informovala, že štyri komisie materiál už prerokovali s pripomienkami 

k čl.10, k ostatným zmenám nemali výhrady. 

p. Gaulieder- k čl.10 uviedol, že identifikačná karta v hlasovacom zariadení je prejav vôle 

poslanca, vyjadril svoj subjektívny názor, že je týmto článkom poslanec obmedzený 

vyjadrovať svoje práva. 
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Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante prerokovala „Rokovací 

poriadok MsZ-zmeny a doplnky“, materiál berie na vedomie  a   odporúča  ho  

Mestskému zastupiteľstvu v Galante na schválenie. 

 

4) Vyhodnotenie kultúrnych podujatí XXXII. ročníka Galantských trhov: 

Materiál bol doručený všetkým členom komisie spolu s pozvánkou. 

Mgr. Kolek J. - podal informáciu o priebehu zabezpečenia kultúrnych programov GT, 

lokalitách, kde boli realizované a o spôsobe spoplatnenia hlavných programov. Uviedol, že 

spolu bolo organizovaných 21 kult. programov, z toho 11  profesionálnych. Príjem zo 

vstupného činil 11 450 €, z toho výdavky boli 1 685,63 €, čistý príjem je 9 764,37 €. Občania 

veľmi nevyužili možnosť zakúpenia vstupenky v predpredaji, takže pri realizácii predaja 

v amfiteátri sa tvorili dlhé rady, na spoplatnenie ale neboli negatívne názory. Odporučil 

spoplatnenie realizovať aj v budúcnosti. Informoval, že na pracovnej porade bol vyhodnotený 

priebeh GT, zo strany vedenia MsKS a zamestnancov bolo poukázané aj na niektoré 

nedostatky, ktoré by sa mali do budúcnosti riešiť. 

p. Gaulieder  - sa informoval, aká bola v tomto roku súčinnosť s MsP, či by sa prípadne 

nedala zlepšiť? Poukázal na to, že po skončení programov na nádvorí NK sa vyskytli 

problémy, keď niektorí návštevníci nechceli opustiť areál parku. 

Mgr. Kolek J. - nebolo by vhodné násilným spôsobom posielať návštevníkov domov, dohoda 

s MsP bola, boli prítomní a mali pokyny od náčelníka MsP. Najväčším problémom bolo, že 

niektorí predajcovia nedodržali predajnú dobu, ak sa nepredáva občerstvenie, nezdržia sa 

návštevníci po záverečnej. Odporúčal by do ďalších ročníkov, aby bola vo vínnej uličke 

striktne dodržiavaná predajná doba v stánkoch poskytujúcich občerstvenie. 

p. Gaulieder- uvažuje sa s premiestnením stanu? Odporučil by otočiť ho, preorientovať na 

južné krídlo, zväčšil by sa voľný priestor a nebol by zakrytý výhľad na kaštieľ. 

Mgr. Kolek J. - pokiaľ chceme vytvoriť priestor na tanec, bude treba zmeniť usporiadanie 

stanu a pódia. 

Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante prerokovala „Vyhodnotenie 

kultúrnych podujatí XXXII. ročníka Galantských trhov“,  materiál berie na vedomie a     

odporúča ho Mestskému zastupiteľstvu v Galante na schválenie s nasledovnými 

pripomienkami: 
 vytvoriť v budúcnosti dostatočný tanečný priestor na nádvorí NK počas tanečných 

zábav 

 prehodnotiť detské programy, ich úroveň a v budúcnosti zabezpečiť na malom 

pódiu v parku každý deň jeden profesionálny program  

 v budúcnosti sa dohodnúť s firmou Thermopol, ktorá kompletne zabezpečuje 

ozvučenie, osvetlenie a pod. na amfiteátri, aby umiestnili zvukovú techniku pod 

premietaciu kabínu, nakoľko cca 6 radov za technikou nevideli na pódium, prípadne  

posledných päť radov v amfiteátri zastrešiť natrvalo  

 podujatie „Dožinkové slávnosti a festival dychových hudieb“ už nerealizovať na 

amfiteátri, ale v mestskom parku pre nízku divácku účasť  

 doriešiť počas trhov parkovanie pred hlavným vchodom a vstupom na amfiteáter,   

prípadne  toto parkovisko počas trhov uzatvoriť 

 

5) Informácia o príprave Galantských hudobných dní: 

Informatívna správa spracovaná ZUŠ J.Haydna bola doručená všetkým členom komisie.  

Mgr. Maťašovský – podal informáciu, že otvárací koncert Galantských hudobných dní 

plánujú na 6. 11. 2016 v Rímsko-katolíckom kostole-vystúpenie  maďarského organistu 
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Istvána Nagya. Presné termíny ostatných koncertov budú vedieť v októbri, plánujú ich 

uskutočniť s týždňovou periodicitou, záverečný koncert pre Unicef sa uskutoční v decembri. 

Poďakoval za finančnú podporu tohto podujatia, nakoľko v tomto roku po prvý krát MK SR 

nepodporilo GHD grantom. 

Mgr. Kolek J. - uviedol, že MsKS sa tak, ako po iné roky uchádzalo o grant z MK SR, 

predošlých 18 ročníkov bolo podporených, teraz dotácia nebola schválená. V tomto roku 

nastali zmeny v grantovom systéme MK SR, vyhodnotenie robia komisie, členovia komisie sú 

anonymní, je iný systém-bodový a za vyhodnocovanie sa ešte aj platí. V kultúrnej oblasti bola 

veľká nespokojnosť s týmto vyhodnocovaním, nakoľko veľké festivaly a projekty, ktoré sa 

každoročne uskutočňujú na Slovensku grant nedostali. Uviedol, že pokiaľ MK SR tento 

systém nezmení, neoplatí sa o grant žiadať. 

Mgr. Kolek P. – negatívne hodnotil počin MK SR nepridelenia grantu na GHD, navrhol 

prípadne podporiť projekt z rezervy. 

Mgr. Maťašovský – poďakoval členom KKaMV za ústretovosť, upozornil, že budúci rok sa 

bude konať jubilejný 20. ročník tohto podujatia, ktorý by chceli uskutočniť na patričnej 

úrovni. 

Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante prerokovala „Informáciu 

o príprave Galantských hudobných dní“, materiál berie na vedomie  bez pripomienok. 

 

6) Informatívna správa o Medzinárodnej konferencii na záchranu kultúrnych 

pamiatok: 

Predseda komisie – uviedol, že obdržal informáciu od viceprimátora mesta p.Takáča, že 

konferencia sa v tomto roku neuskutoční, jej realizácia sa plánuje na jeseň v roku 2017. 

Ďalej uviedol, že aj on pôvodne navrhoval, aby sa toto podujatie konalo s dvojročnou 

periodicitou. 

Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante berie na vedomie 

informáciu o Medzinárodnej konferencii na záchranu kultúrnych pamiatok a akceptuje 

návrh viceprimátora mesta na dvojročnú periodicitu podujatia. 

 

7) Príprava poznávacích zájazdov do Eisenstadtu „Po stopách Esterháziovcov“: 

Materiál bol doručený všetkým členom komisie spolu s pozvánkou. 

Mesto Galanta pripravuje v spolupráci s rakúskou spoločnosťou poznávacie zájazdy pre 

študentov základných a stredných škôl pod názvom “Po stopách Esterháziovcov“.V máji 2016 

navštívila pracovná skupina z MsÚ hrad Forchtenstein a kaštieľ Esterháziovcov v Eisenstadte 

s cieľom zjednotiť program pripravovaných zájazdov. 

Mgr. Gešková – upresnila, že sa jedná o zájazdy pre siedmy ročník  štyroch základných škôl 

a druhý ročník osemročného Gymnázia J. Matušku, ako aj Gymnázia Z. Kodálya. Autobus 

zabezpečuje spoločnosť Samsung, predtým žiaci navštívia Neogotický kaštieľ v Galante, kde 

sa oboznámia s históriou rodiny Esterháziovcov prostredníctvom prednášok svojich 

pedagógov-dejepisárov. 

p. Mézes – významné sídlo Esterházyovcov je v maďarskom meste Fertőd, aj tam by sa mohli 

takéto zájazdy uskutočniť. 

Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante prerokovala „Informáciu o 

príprave poznávacích zájazdov do Eisenstadtu „Po stopách Esterháziovcov“ pre 

študentov základných a stredných škôl“ , materiál berie na vedomie a odporúča 

pouvažovať v budúcnosti o rozšírení ponuky poznávacích zájazdov do sídla 

Esterházyovcov v maďarskom meste Fertőd. 
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8) Návrhy na rozdelenie rezervy- dotácie kultúra: 

Predseda komisie - informoval o možnostiach prerozdelenia rezervy vo výške 4 000 €, ktorá 

bola ponechaná z fin. prostriedkov určených na dotácie v oblasti kultúry: 

- podporenie podaného projektu vo vyššej miere, ak sa ešte nerealizoval-navýšenie schválenej 

dotácie, prípadne prehodnotenie projektu, ktorý bol zamietnutý z dôvodu nedostatku financií 

a poskytnutie dotácie na tento projekt, ak sa ešte nerealizoval 

- vypísanie novej výzvy v oblasti kultúry na sumu 4 000 € 

- presun finančných prostriedkov na inú kapitolu v rozpočte, s návrhom použitia fin. 

prostriedkov - rozhodne MsZ 

Zároveň požiadal členov komisie o predloženie ich návrhov. 

Mgr. Kolek J. – navrhol presun fin. prostriedkov vo výške 1 000 € - na kultúrne programy 

Vianočných trhov 

p. Mézes –navrhol: 

- navýšenie fin. prostriedkov  o 600 € na projekt č.3 “Medzinárodná husľová suťaž Zoltána 

Kodálya“  – podujatie sa uskutoční v mesiaci november 2016 (schválená výška dotácie bola 

400 €, celkovo by dotácia činila 1 000 €) 

- prehodnotenie projektu č.6 “Dni materinského jazyka“- podujatie sa uskutoční v mesiaci 

december 2016- poskytnúť dotáciu vo výške 700 € 

Mgr. Maťašovský a Mgr. Kolek J.- navrhli navýšenie fin. prostriedkov o 500 € na projekt 

č.“22  „19.ročník GHD 2016“ - podujatie sa bude konať v mesiacoch november-december 

2016 (schválená výška dotácie bola 1 800 €, celkovo by dotácia činila 2 300 €) 

Mgr. Kolek P. - navrhol presun fin. prostriedkov vo výške 1 200 € - na Celomestské oslavy 

Mikuláša. 

Predložené návrhy boli jednomyseľne schválené. 

Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante prerokovala „Návrhy na 

rozdelenie rezervy, ktorá bola ponechaná z fin. prostriedkov určených na dotácie 

v oblasti kultúry vo výške 4 000 €  a odporúča rezervu prerozdeliť nasledovne : 

1) sumu 600 € poskytnúť pre OV Csemadok v Galante ako navýšenie už schválenej 

dotácie vo výške 400 € na projekt č.3 „Medzinárodná husľová súťaž Zoltána Kodálya“  

2) sumu 500 € poskytnúť ZUŠ Josepha Haydna v Galante ako navýšenie už schválenej 

dotácie vo výške 1 800 € na projekt č.22 „19.ročník GHD 2016“ 

3) sumu 700 € poskytnúť Združeniu maď.rodičov na Slov. v Galante na projekt č.6 „Dni 

materinského jazyka“ 

4) sumu 2 200 € presunúť v kapitole 08.2.0.9 Ostatné kultúrne služby z položky 642001- 

Finančná podpora pre kultúrne aktivity na položku 637004 - Ostatné kultúrne služby 

nasledovne: 

- 1 200 € na hradenie výdavkov Celomestských osláv Mikuláša 

- 1 000 € na hradenie výdavkov kultúrnych programov Vianočných trhov 

 

9) Informácia o príprave reprezentačného plesu mesta 2017: 

Mgr. Kolek P.- absentuje zástupca mesta, ktorý by k tomu povedal relevantné informácie, pri 

prvom rokovaní o mestskom plese  sa niekto z mesta mal komisie zúčastniť. 

p. Gaulieder - zo strany mesta, ktoré je zodpovedné za prípravu tohto celomestského 

podujatia je takýto prístup nedôstojný a nezodpovedný, takto sa podujatie znevažuje. 

Mgr. Kolek J.- informoval, že primátor mesta mu telefonicky oznámil termín konania plesu -  

piatok 27. 1. 2017 a zabezpečenie hudobnej produkcie - bude to Zuzana Szpevár so skupinou. 

Pre porovnanie uviedol, ako v iných mestách organizujú mestské plesy-mesto ustanoví 

plesový výbor, kde má hlavné slovo štatutár, členovia výboru zabezpečujú jednotlivé úseky. 

Je potrebné finančné zázemie na celé podujatie, aby sa mohlo uskutočniť na patričnej úrovni, 
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napr. v Trnave na tento účel majú vyčlenenú fin. čiastku v rozpočte vo výške 43 000 €. 

Uviedol, že je absurdné, ak organizácia takéhoto celomestského podujatia je v plnej miere 

presunutá na MsKS, mala by byť jasná koncepcia plesu, ako to má vyzerať a kto zabezpečí 

jednotlivé úlohy. 

Mgr. Maťašovský - uviedol, že tak ako v minulosti na organizáciu mestského plesu musí byť 

tím, ktorý spoločnými silami zabezpečuje potrebné úlohy. 

Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante - keďže zo strany mesta 

neboli predložené žiadne relevantné informácie o príprave reprezentačného plesu mesta 

2017 - žiada prednostu MsÚ informovať členov komisie na najbližšom zasadnutí 

komisie.   

 

10) Rôzne: 

 A/ Informácia o vyhodnotení PHSR za oblasť kultúry: 

Materiál bol doručený všetkým členom komisie spolu s pozvánkou. 

Mgr. Gešková – informovala prítomných o predloženom materiály, ktorý sa predkladá do 

jednotlivých komisií čiastkovo za oddelenia, úseky.  Uviedla, že kompletný materiál PHSR za 

mesto Galanta po spracovaní bude predmetom rokovania komisie  na niektorom z ďalších 

zasadnutí ako samostatný bod. 

 Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante prerokovala „Informáciu o    

vyhodnotení PHSR za oblasť kultúry“,  materiál berie na vedomie bez pripomienok 

a odporúča ho zapracovať do Vyhodnotenia PHSR za Mesto Galanta za rok 2015 .    

  

B/ Informatívna správa o príprave projektu k výzve Interreg V-A Slovenská republika-Česká 

republika: 

Materiál predseda komisie stiahol z rokovania, komisia žiada predložiť tento materiál 

na nasledujúce rokovanie komisie a pozvať na toto zasadnutie kompetentnú osobu MsÚ. 

 

C/ Mgr. Kolek P. – sa informoval ako postúpili práce na kalendári, ktorého návrh predkladal 

p. Pekarovič na zasadnutí komisie. 

Mgr. Gešková – nástenný kalendár dobových pohľadníc mesta Galanta na rok 2017 je 

vytlačený, máme ho na oddelení, dali sme tlačiť 250 ks za 1 050 € (grafická príprava, tlač) zo 

schválených  fin. prostriedkov.  

 

D/ p. Mézes – informoval prítomných, že budúci rok Maďarská republika plánuje vyhlásiť za 

rok Zoltána Kodálya. Začiatkom septembra bol Csemadok požiadaný gestorskou akadémiou 

o predloženie plánovaných podujatí na r.2017, na podporu je vyčlenená čiastka 100 tis. €. 

Csemadok plánuje realizovať 11 podujatí v mesiacoch január, marec, apríl, máj, november 

a december 2017-zoznam odovzdal členom komisie na zasadnutí. 

 

E/ Žiadosť Rímsko-katolíckeho farského úradu  Galanta o zmenu účelu využitia dotácie 

z rozpočtu mesta na r.2016: 

Mgr. Gešková – uviedla, že KKaMV prerozdelila dotácie v oblasti cirkvi na r.2016 

nasledovne: 2 500 € pre Rímsko-katolícky farský úrad  na opravu východnej strany fasády 

historickej budovy fary v Galante , 1 500 € pre Cirkevný zbor evanjelickej cirkvi na výmenu 

okien a dverí evanjelického kostola v Galante. 

V mesiaci august 2016 požiadal Rímsko-katolícky farský úrad  Galanta o zmenu účelu 

využitia dotácie a umožnenie využitia dotácie z rozpočtu mesta vo výške 2 500 € na 

dokončenie hrubej stavby Pastoračného centra Rímskokatolíckej farnosti v Galante. Žiadosť 

odôvodnili tým, že práce na oprave fasády historickej budovy je potrebné oddialiť kvôli 

dokonalejšej príprave, nakoľko odborníci neodporúčajú uskutočniť opravu v etapách, ale je 
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potrebné vykonať opravu celej historickej budovy naraz. Keďže v máji 2016 začali stavbu 

pastoračného centra, ukázalo sa neúnosné začínať dve takéto dôležité práce v jednom roku.  

 

 

Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante prerokovala „Žiadosť 

Rímsko-katolíckeho farského úradu  Galanta o zmenu účelu využitia dotácie z rozpočtu 

mesta na r.2016“ , so zmenou súhlasí a odporúča poskytnutie dotácie pre Rímsko-

katolícky farský úrad  Galanta vo výške 2 500 € na účel: dokončenie hrubej stavby 

Pastoračného centra Rímskokatolíckej farnosti v Galante. 

 

E/ p.Gaulieder – v súvislosti s podnikateľskými aktivitami viceprimátora mesta p.Takáča -

spoločnosti Esterházy s.r.o., ktorá si prenajala priestory v Neogotickom kaštieli a prevádzkuje 

tu kaviareň a vináreň -vyjadril nespokojnosť s tým, že odstavná plocha pri zariadení sa stala 

verejným parkoviskom, za ktoré sa neplatí.  Táto plocha má slúžiť pre zamestnancov MsKS, 

na donášanie rekvizít pri inštalácii výstav a pod., nie je to verejné parkovisko, na bráne je 

dopravná značka, že vstup je len s povolením MsÚ, ako je možné, že tu parkujú návštevníci 

vinárne? Kto dal na to súhlas? Prečo MsP  nekoná v tomto prípade? Uviedol, že podnikatelia 

v meste tiež nemajú možnosť odstaviť autá, ak tam nie je parkovisko. Diskriminačné pre 

občanov je aj to, že po 22.00 hod. sa park pre občanov uzatvára, ale je otvorený  pre 

návštevníkov vinárne, MsZ neschválilo takýto režim, je to podľa neho porušenie 

prevádzkového poriadku parku. Ďalej sa opýtal, kto dal súhlas na záber verejného 

priestranstva-terasy, ktorá je pri prevádzke ohradená?  

Podľa jeho názoru je tu podozrenie zo zneužitia právomoci verejného činiteľa zo strany 

viceprimátora. 

Mgr. Kolek J. – zmluva s touto spoločnosťou bola schválená MsZ, v júni 2016 MsKS poslalo 

výzvu spoločnosti Esterházy s.r.o. na odstránenie nedostatkov: neohlásenie stavebných úprav 

v miestnosti NK, zabratie zelenej plochy, ktorá bola obsypaná makadamom, umiestnenie 

antény. Zároveň sme žiadali, aby tieto kroky boli schválené pamiatkovým úradom -pamiatkari 

nemali výhrady. Povolenie na záber verejného priestranstva-terasy-vydalo mesto, bol 

uhradený aj poplatok za záber, predajné hodiny sú stanovené mestom, mesto vydalo pre 

spoločnosť 10 parkovacích poukazov- ak MsP robí kontrolu, zákazníci prevádzky majú 

parkovacie poukazy. Uviedol, že ako riaditeľ MsKS urobil, čo bolo v jeho kompetencii, 

okrem toho dal príkaz na uzatvorenie nádvoria NK, kde tiež začali parkovať vozidlá a dal 

príkaz, aby pracovník neotvoril bránu. 

p. Gaulieder – navrhol prehodnotiť aj zmluvu medzi OZ na záchranu NK a mestom Galanta. 

 

 

 

 

Termín októbrového zasadnutia komisie bude spresnený pozvánkami.  

 

 

 

 

        Mgr. Peter Kolek v. r. 

                      predseda komisie 
 

 

 

 

 

V Galante dňa  08. 09. 2016      

Zapísala: Eva Poláková 


